
Spodbuditi
vse oblike

obveščanja
Obveščenost delavcev je

pogoj za uveljavitev samou-
pravnega odločanja v celotni
sferi družbene reprodukcije
pa tudi za uveljavitev odgo-
vornosli nosilcev samouprav-
nih, javnih in drugih družbe-
nih funkci). Ker zavzema in-
formacijski podsistem vedno
bolj strateški poktžaj v ra-
zvoju samoupravnega slste-
ma, smo se v sindikatu lotiH
analize glasil ozd v naši ob-
čini, ki so ena od oUik infbr-
miranja.

Po metodologiji, ki jo je
pripravil Ljubiša Savovič iz
Saturnusa, smo med drugim
ugotavljali tudi vsebinsko
stanje glasil naslednjih ozd:
BTC, Papirnica Vevče, HP
Kolinske, Indosa, Saturnusa,
ŽK Žito, GIP Gradis in Vela-
ne.

Analiza teh glasil je poka-
zala, da po večini izhajajo me-
sečno, izjema sta le glasilo
Velane, ki izhaja tedensko, in
glasUo BTC, ki izhaja na tri
mesece.

Nadaljevanje na 4. strani



(Nadaljevanje s 1. strani)

Povprečno obsegajo 62 tipka-
nih strani formata A 4. Vsa gla-
sila imajo zadovoljivo obliko in
so tiskana v tiskatnah, le glasilo
Velane je tiskano v ciklostilni
tehniki. Vsebinsko so sestavljena
iz zapisov preteklih dogodkov,

objavljajo pa tudi članke, ki so
dolgoročnega pomena (teh pri-
spevkov je v povprečju 9.5%).

Povsod se prizadevajo, da bi
biia njihova glasila aktualna,
toda pri tem imajo težave zaradi
predolgega tiskanja (14dni do tri
tedne), zaradi preslabe kvalifi-
kacijske zasedenosti informativ-

nih služb, subjektivni vzrok pa je
zlasti neinformiranost delavcev,
ki so zadolženi za posredovanje
informacij prek glasil, kar še
vedno kaže na zapiranje pretoka
informacij med vodilnimi
sktrukturami in informatorji na
eni ter na slab pretok intbrmacij
med neposrednimi delavci in gla-
silom na drugi strani.

Ocena, ali se avtor s prispev-
kom aktivno vključuje v procese
oblikovanja mnenj pred po-
membnimi dogodki, je dokaj
ugodna, saj v povprečju kar 34 %
prispevkov vsebuje opredelitev,
število kritičnih obravnav dolo-
čenih problemov je precejšnje,
noben prispevek pa ni bil v na-
sprotjustemeljniminačeliincilji
naše družbe.

V analizi je bilo tudi ugotov-
Ijeno, da podružbljenost še ni
takšna, da bi jo lahko ocenili po-
zitivno, saj je še vedno veliko pri-
spevkov strokovnih služb, manj
pa jih napišejo delavci. Vendar
pa se že kaže napredek (akcija
1(X)() delavcev — sodelavcev),
razmerje med obema vrstama
prispevkov pa znaša v povprečju
54:46. Najslabše je v Žitu, naj-
bolje v Saturnusu.

Največ prispevkov obravnava
problematiko lastne organizira-
nosti, nekateri pa se lotevajo tudi
problemovvširšemokolju, v KS,
občini in republiki (razmerje je
85%:7%).

To nedvomno kaže na uspešne re-
zultale dogovomv na aktivu novinar-
jev (mesečne aktualnosti). Med no-
tranjimi problemi je najbolj zasto-
pana proizvodna problematika
(54 %), dru/beni standard zaposle-
nih (17%), šport in kultura {\2%),
zabavni de! in driigo (17 %). Glasila
so sicer pisana v slovnično pravilnem
jeziku, vsebinapaje vpovprečjupre-
suhopama in informacije pogosto
spominjajo na samoupravne akie.
kar prav gotovo odbija bralce.

Vse navedene ugotovitve nareku-
jejo, da nadaljnje delo usmerimo v
akcijoza doberčasopis — kotdelak-
cije za dobro informiranje. V organi-
zacijah še vedno prevladuje misel-
nost, da časopis prinaša le stroške.
Glasila v resnici ne opravljajo svoje
prave vloge informiranja predvsem
zaradi zaprtosti infbrmacij v poslo-
vodne strukture, kar pomeni tudi
ohranjanje monopola nad informaci-
jami, s tem pa tudi nad odločanjem.

Velik problem je tudi kadrovska
zasedba in statusni položaj novinar-
ja, ki je vse preveč utesnjem vokvire
»dovoljenega«. Nujno je treba razvi-
jati vse dodatne oblike usposabljanja
novinarjev. Način dela aktiva novi-
narjev je že ena od pozitivnih oblik
izmenjav izkušenj posameznih čla-
nov. Ne nazadnje moramo spregovo-
riti tudio odnosumed informatiko in
OO ZS. Povsod kjer je OO ZS
močn in ktivn . ugotavljamo, da je
tam tudi infarmacijski sistem dobro
razvil. Zato morabitienaodvodilnih
nalog sindikata tudi ta, da s krepi-
tvijoinformatike krepicelotni sistem
samoupravljanja.

Predsedstvo občinskega sveta ZS
Ljubljana Mosle-Polje, ki je anatizo
glasil na seji 23. 12. 1980 obravna-
valo in potrdilo, je sprejelo tudi kon-
kretne sklepe in stališča, s katerimi
moramo v vseh ozdih spodbuditi ra-
zvoj ne samo glasil, temveč vseh
oblik info mi nj . To je zlasti po-
trebno v ozdih, za katere smo ugoto-
vili, da glasil ne izdajajo, glede na
večje število delavcev pa obstajajo
realne možnosti za lastna glasila (Pe-
rutninaZalog, Žima). Predvsem pasi
moramo prizadevati, da bodo članki
aktualni in terminsko usklajeni z vo-
dilnimi akcijami.zlasti pakritični, saj
bomo le tako preprečili ustvarjanje
lažnega mnenja o posameznih situa-
cijah vozdih. To pa bomo dosegli le z
doslednjim vključevanjem vseh de-
lavoev voblikovanje informacij. Prvi
koraki so že storjeni z akcijo 1000
delavcev — sodelavcev, trdno pot pa
si bomo zgradili le, če bomo s pozi-
tivnimi dosežki akcijo nadaljevali.
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